
Concept verslag Commissie Samenleving 13 oktober 2020
Subtitel Begrotingscommissie Samenleving
Datum 13-10-2020
Tijd 19:30 - 22:00
Locatie Digitaal
Voorzitter H.T.W. Visser
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J.G.B.A.  Lombarts, C.H.M. van Merwijk, A. Ok, D.M. van der Velden, L. van der 
Velden, W.L.J. Voetdijk-ten Have, P. de Winkel en Hans Winters

Afwezigen A. Ilhan, A. Ok en J. de Nooij
Toelichting

1 Opening en vaststellen agenda

De agenda is ongewijzigd vastgesteld.

Afwezig: mevrouw Ilhan en de heren Ok en De Nooij

2 Inspraak
Om in te spreken hebben zich aangemeld:
Lineke Dusseljee en Joost Grol beide namens  Basisschool De Bem en 
Sterrenschool Zevenaar over het belang van NME. De inspreek tekst is 
bijgevoegd.

Link naar filmpje David Attenborough: 
https://www.youtube.com/watch?v=64R2MYUt394

 Aan mevrouw Dusseljee werden door de commissie vragen gesteld over:
- in welke mate maken de scholen gebruik van NME
- zijn er nog meer ideeën over de inzet van NME en het behoud hiervan.

Antwoorden:
Van NME wordt zeer enthousiast gebruik gemaakt, leerkrachten staan aan het 
begin van ieder schooljaar direct klaar om in te tekenen.
Liemers Novem zal alles wat zij kan doen inzetten om de NME te behouden.

5 Z/20/368054 Vaststelling Meerjarenbegroting 2021-2024
De raad wordt voorgesteld:
1. De meerjarenbegroting 2021 – 2024 vast te stellen overeenkomstig het 
aangeboden ontwerp;
2. Het dekkingsplan MJB 2021-2024, zoals opgenomen in de Notitie samenhang 
en financieel eindbeeld, vast te stellen;
3. De Geactualiseerde coronaeffecten 2021-2024 vast te stellen en te dekken uit 
de Algemene Reserve;
4. De Tussentijdse Financiële Prognose 2020 voor kennisgeving aan te nemen;
5. Voor het Corona herstelplan een bedrag vrij te maken van maximaal € 3 
miljoen door het vormen van een bestemmingsreserve ten laste van de 
Algemene Reserve.

Portefeuillehouder: Nanne van Dellen



Herstelplan Zevenaar: Sociaaleconomische injectie

Programma 4 - Onderwijs
Door de commissieleden werden vragen gesteld over:
- kan een deel van de 8 ton die nog "verdeeld" kan worden uitgegeven kan 
worden aan onderwijs achterstand en voor verbetering van de kwaliteit van de 
luchtventilatie op scholen
- is van dit laatste punt overigens al een inventarisatie gemaakt van wat er nodig 
is

Namens het college beantwoord wethouder Van Dellen de vragen:
- voor onderwijs achterstand is  van het Rijk geoormerkt geld ontvangen, 
ongeveer 9 ton. Recent is door de raad het beleidsplan hiervoor vastgesteld en 
de gemeente is nu met de scholen in gesprek over het plan van aanpak, de 
uitvoeringsagenda. Hieraan nemen de scholen, het VO, de bibliotheek en de 
peuteropvang deel om te voorkomen dat er zaken dubbel worden gedaan. Extra 
middelen zijn op dit moment niet noodzakelijk.
- Tijdens de eerste corona golf is de vraag bij de scholen uitgezet. geen van de 
scholen gaf aan een probleem te hebben. Afgelopen vrijdag is dit met het 
bestuur van Liemers Novem nogmaals besproken en zij hebben nogmaals 
aangegeven geen problemen te hebben. Daarnaast heeft het rijk ook hiervoor 
geld beschikbaar gesteld dus is er geen noodzaak om hiervoor een deel van de 
8 ton aan te besteden.
- NME is onderdeel van de portefeuille van wethouder Koers. Bekend is bij 
wethouder Van Dellen dat gevraagd is aan de NME een businessplan op te 
stellen waarin ook aandacht gegeven moet worden aan de levensvatbaarheid en 
aan de financiering rijks- en provinciale subsidies)

Programma 5 Sport en cultuur
Door de commissieleden werden vragen gesteld over:
- verenigingen hoeven geen huur te betalen als de accommodaties gesloten zijn 
geweest. Geldt dit ook voor verenigingen die pacht moeten betalen;
- nu de sportaccommodaties weer opnieuw dicht moeten is er voldoende geld om 
de komende periode te compenseren;
- er is een aanzienlijke compensatie voor het Filmhuis, wordt Movie Unlimited nu 
ook gesubsidieerd;
- nu de Turmac Cultuurfabriek gerealiseerd is wordt gevraagd om een overzicht 
van de organisatorische en financiële zaken, hoe gaat het wat gebeurd er, hoe 
ziet de exploitatie eruit;
- buurt- en dorpshuizen zijn belangrijk en mogen zeker niet omvallen zijn er 
signalen van buurt- of dorpshuizen na de al getroffen maatregelen dat zij toch 
dreigen om te vallen;

Namens het college beantwoord wethouder Van Dellen de vragen:
- vanuit het rijk is compensatie (geoormerkt) toegekend voor het vergoeden van 
de huur over de maanden maart/april en mei. De gemeente moet de huur is 
kwijtschelden en dan kan de gemeente een beroep doen op deze compensatie. 
Dit geldt voor alle verenigingen die de duur aan Ataro voldoen. Andere 
verenigingen moeten zelf eerst kwijtschelding aanvragen, hierover zijn zij 
geïnformeerd.
Voor de verenigingen die pacht moeten betalen die vallen niet onder deze 
regeling.  De raad kan aangeven dat zij hier ook een compensatie regeling wil 
hebben in het herstelplan.
- er wordt verwacht dat ook nu de accommodaties weer gesloten blijven er ook 
weer compensatie van het rijk komt. De verwachting is dat er in januari een 
derde tranche compensatie komt van het rijk voor de extra kosten die gemeente 



gemaakt hebben.
- de compensatie van het Filmhuis heeft te maken met de vraag van de provincie 
het in beeld brengen van de gevolgen op korte termijn. Pas later kwam de vraag 
naar de gevolgen op middellange en lange termijn. De subsidie  aan het Filmhuis 
is dus geld van de provincie.
- in de eerste twee tranches van het Rijk zijn ook geoormerkte middelen 
opgenomen voor dorpshuizen.

Programma 6 Sociaal Domein
Door de commissieleden werden vragen gesteld over:
- pilots instapbanen: kan hier een goede evaluatie komen met name over de 
resultaten en concrete terugkoppeling over de resultaten;
- kan de gemeente ruimhartiger zijn voor de voedselbank zodat er voldoende 
aanbod is;
- is de basis Sociaal Domein nu op orde;
- kan er ten laste van de 8 ton meer geld besteed worden aan bestrijding 
eenzaamheid;
- kan de gemeente een rol spelen in het verkrijgen van meer stage banen voor 
leerlingen in het beroepsonderwijs.

Namens het college beantwoorden de wethouders Elfrink en Winters de gestelde 
vragen:
- wethouder Elfrink doet een toezegging m.b.t. de evaluatie van de pilot;
- op dit moment is er voldoende voorraad bij de voedselbank en zijn er ook 
voldoende vrijwilligers om het werk uit te voeren;
- op de informatiebijeenkomst over het sociaal domein van 30 september is hier 
uitgebreid over gesproken;
- over ouderen en eenzaamheid staat in het Herstelplan op pagina 26 de rol van 
Caleidoz beschreven, hiervoor zijn extra gelden beschikbaar gesteld door de 
provincie.

Programma 7 Volksgezondheid en duurzaamheid; in deze commissie wordt 
besproken volksgezondheid
Over dit programma zijn geen vragen gesteld.

Meerjarenbegroting 2021-2024
Programma 4 Onderwijs
Over dit programma zijn geen vragen gesteld

Programma 5 Sport en cultuur
Door de commissie zijn vragen gesteld over:
- de kerkenvisie (pag 60). De kerken zijn niet van de gemeente, klopt het dat er 
alleen geld van het Rijk mee gemoeid is en waarom doet de gemeente dit 
eigenlijk.

Namens het college antwoord wethouder Winters:
- hier zijn geen eigen middelen mee gemoeid. De gemeente praat mee en heeft 
ook een deel van de regie aangezien leegstand van kerken een rol speelt bij de 
leefbaarheid van een dorp/kern.

Programma 6 Sociaal Domein:
Door de commissie zijn vragen gesteld over:
- hoe worden de mantelzorgers gewaardeerd;
- kan bij toegankelijkheid informatie ook aandacht gegeven worden aan mensen 
met een auditieve of visuele of wat voor beperking dan ook zodat ook zij 
makkelijk hun weg kunnen vinden als zij iets nodig hebben;



- is er in deze MJB rekening gehouden met dde mogelijke vraag als gevolg van 
"inhaal zorg" bijvoorbeeld bij WMO en Jeugdzorg.

Namens het college beantwoord wethouder Winters de vragen;
- waardering van mantelzorgers komt er zeker, niet meer zoals het was hoe dan 
wel wordt momenteel bezien;
- m.b.t toegankelijkheid van de website voldoen we aan de landelijke vereisten 
maar dat laat onverlet dat het nooit kwaad kan om daar een keer extra naar te 
kijken, dat zullen we zeker gaan doen;
- er is duidelijk sprake van een uitgestelde WMO vraag, voor de Jeugdzorg zien 
we dit nog niet. In de begroting is er rekening gehouden met een reguliere 
toename van de aanvragen, niet met een eventuele stijging als gevolg van de 
corona crisis. Dit zullen we volgen en mocht er sprake van zijn dan zullen de 
financiële gevolgen mee genomen worden als zodanig.

Programma 7 Volksgezondheid
Hierover zijn geen vragen gesteld.

Toezegging:
wethouder Van Dellen:
In november/december 2020 komt er een raadsinformatiebrief met een compleet 
inzicht in de exploitatie vanuit het gemeentelijke beleid van de Turmac 
Cultuurfabriek ;
wethouder Elfrink:
Pilot instapbanen: er komt een concrete en complete evaluatie over deze pilot

6 Rondvraag
De leden van de commissie kunnen vragen stellen aan de portefeuillehouders.

Hiervan wordt gebruik gemaakt door Sociaal Zevenaar samen met SP. Zij 
verzoeken de commissie in te stemmen met het verzoek om op de agenda van 10 
november op te nemen de beantwoording van de vragen van Sociaal Zevenaar 
over Hulp in de Huishouding.
De commissie stemt met dit verzoek in. De voorbereiding hiervoor: Joke Harmsen 
en Lotte van der Velden.

Wethouder Winters merkt naar aanleiding van dit verzoek op: de beleidsregels zijn 
door de raad vastgesteld. De kaders voor de bezuinigingsopdracht zijn ook helder. 
Aanpassingen in de kaders zullen een gat in de begroting tot gevolg hebben. De 
aanbestedingsprocedure gaat ondertussen wel door anders risico dat er per 1 
januari geen contract is.

7 Sluiting
De voorzitter dankt de commissieleden voor hun inbreng en sluit de vergadering 
om 21.17 u.

Zevenaar,
Namens de Agendacommissie,
Roelien Heemsbergen , commissiegriffier


